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Bouwnijverheid

De timmerindustrie is, als overwegend aan de bouw toeleve-

rende bedrijfstak, voor een belangrijk deel afhankelijk van de 

omvang van de bouwactiviteiten in Nederland. De ontwikkeling 

van de omvang van deze activiteiten kan onder meer worden 

ontleend aan de beschikbare cijfers van gerealiseerde en ge-

prognosticeerde aantallen te bouwen woningen. Aan diverse 

bouwstatistieken en de bewerkingen ervan, zijn de hierna vol-

gende cijfers over 2007 ontleend.

Woningbouw groeit nog steeds door
De woningbouwproductie maakte in 2007 opnieuw een groei 

door. Sinds 2004 nam het aantal nieuwe opgeleverde wonin-

gen toe. Het CBS meldt dat het aantal opgeleverde woningen 

in 2007 met 10 procent steeg tot ruim 80 duizend stuks. Sinds 

1998 is het aantal opgeleverde woningen niet meer zo hoog 

geweest als in 2007. Er zijn vooral meer appartementen opge-

leverd dan in 2006. Het aantal opgeleverde appartementen 

steeg met 21 procent ten opzichte van 2006. Het aantal opge-

leverde eengezinswoningen steeg met 5 procent. In 2007 was 

38 procent van de opgeleverde woningen een appartement. 

Dit was in 2006 nog 35 procent.

In 2007 is er voor bijna 88 duizend woningen een bouwvergun-

ning verleend. Dat is 9 procent lager dan in 2006. Ondanks 

deze daling is de totale voorraad nog op te leveren woningen 

toegenomen tot bijna 177 duizend. Dit is 4 procent meer dan 

eind 2006. Zolang het aantal woningen waarvoor een bouw-

vergunning is verleend hoger is dan het aantal opgeleverde 

woningen, neemt het aantal nog op te leveren woningen toe. 

In 2007 is de woningvoorraad met 64 duizend woningen toe-

genomen. Naast de vermeerdering van 80 duizend door 

nieuwbouw en ruim 7 duizend door verbouw of woningsplit-

1.	Marktgegevens

Woningbouw per jaar (aantallen)

 Bouwvergunning

 verleend: Gereedgekomen:

   

2000 78.563 70.650 

2001 62.326 72.958 

2002 67.183 66.704 

2003 72.454 59.629 

2004 76.180 65.314 

2005 83.273 67.016 

2006 96.447 72.382 

2007 87.918 80.193 

Bron: CBS

sing zijn er bijna 24 duizend woningen onttrokken aan de wo-

ningvoorraad. Eind 2007 staan er iets meer dan 7 miljoen wo-

ningen in Nederland.

Op deze woningbouwcijfers geeft Bouwend Nederland wel 

een reactie (‘Podium’ van 3 april 2008): ‘Het feit dat een steeds 

groter deel van de nieuw opgeleverde woningen appartemen-

ten zijn, toont aan dat gemeenten te weinig naar de wensen 

van de consumenten luisteren. Hoewel de productie in aantal-

len tevreden stemt, kun je de nodige vraagtekens zetten bij het 

soort woningen dat wordt gebouwd. De consument wil name-

lijk het liefst een woning met een tuin hebben. Vooral de ge-

meente kan invloed uitoefenen op wat er wordt gebouwd, in 

welke aantallen en waar.’

Woningbouw per provincie (aantallen).

   Verschil 

 2006: 2007: 2007/2006:

Nederland 72.382 80.193 11%

    

Zuid-Holland 15.670 16.090 3%

Noord-Holland 11.716 14.947 28%

Noord-Brabant 10.925 11.307 3%

Gelderland 8.323 8.650 4%

Utrecht 5.652 6.264 11%

Overijssel 5.486 6.867 25%

Limburg 3.665 4.607 26%

Friesland 2.732 2.772 1%

Drenthe 2.266 2.793 23%

Groningen 2.166 2.147 -1%

Flevoland 2.095 2.260 8%

Zeeland 1.686 1.489 -12%

Bron: CBS
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Grootste stijging in Noord-Holland
In de provincie Noord-Holland is de toename van het aantal 

opgeleverde woningen in 2007 het grootst. Ook in Limburg, 

Overijssel en Drenthe was sprake van een forse toename. Al-

leen in Zeeland zijn in 2007 beduidend minder woningen opge-

leverd dan in 2006.

Opdrachtgevers: Aandeel overheid en 
corporaties blijft gehandhaafd
Het aandeel van huurwoningen in de woningbouw stabiliseer-

de zich sinds 2003 op 22 à 23 procent, na een daling in de 

periode 1982-2002 van 72 naar minder dan 20 procent. In 

2007 was van de verleende bouwvergunningen 27 procent 

bestemd voor huurwoningen. Voor de komende jaren wordt 

verwacht dat dit percentage van 27 procent gehandhaafd zal 

blijven, zoals ook blijkt uit de bijgaande tabel.

Als we kijken naar de drie belangrijkste opdrachtgevers voor 

nieuwe woningen, dan blijkt dat de bouwers voor de markt met 

een aandeel van 61 procent van de totale woningmarkt een 

sterke positie innemen. Deze positie is gedaald ten opzichte 

van de 68 procent in 2006. De prognose is dat dit aandeel zich 

zal stabiliseren op circa 62 procent. Het aandeel van de over-

heid en de woningcorporaties nam weer toe tot 29 procent en 

naar verwachting blijft dit hoge niveau de komende jaren ge-

handhaafd. Het aantal bouwvergunningen aan particulieren is 

in 2007 licht gestegen en wordt verwacht de komende jaren 

zich te stabiliseren rond 10 procent.

Omzetstijging woningbouwproductie
De omzet van de totale woningbouwproductie bedroeg (naar 

verwachting) bijna 21 miljard euro in het jaar 2007. Ruim 68 

procent hiervan komt voor rekening van de nieuwbouw. Het 

aandeel van de herstel- en verbouw-activiteiten in de totale 

woningbouwproductie bedroeg vorig jaar bijna 32 procent. De 

omzet van de bouwproductie nam behoorlijk toe, met 7,5 pro-

cent. De nieuwbouwproductie nam toe met 8,5 procent tot 

ruim 14 miljard euro en de omzet in de verbouw steeg met 5,5 

procent naar ruim 6,5 miljard euro. Voor het jaar 2008 wordt 

een voortgaande stijging verwacht van 4,3 procent in totaal en 

voor de jaren tot en met 2013 wordt een zeer beperkte afname 

verwacht. Het huidige relatief hoge productieniveau kan niet 

lang worden gehandhaafd. 

De Conjunctuur Monitor Timmerindustrie (CMT) over het jaar 

2007 laat zien dat de NBvT-leden alert hebben gereageerd op 

het verbeterde bouwklimaat. De gemiddelde omzet nam be-

hoorlijk toe en er was opnieuw sprake van duidelijk verbeterde 

bedrijfsresultaten. Voor het jaar 2008 verwacht men toene-

mende kosten maar ook een hoger bedrijfsresultaat, dankzij 

een toenemende omzet.

De rapportage van de CMT over het jaar 2006 toonde een 

omzetontwikkeling die zich met bijna 8 procent verbeterde, ten 

opzichte van 2005. De 104 responderende NBvT-leden maak-

ten die gemiddelde inschatting op basis van voorlopige cijfers 

en eerste indrukken, aan het begin van het jaar. Op de hierna 

volgende pagina’s blijkt dat de daadwerkelijke omzetontwikke-

ling, op basis van nacalculatie gegevens uit de boekhoudingen 

van alle leden, bijna 9 procent bedroeg in 2006.

Timmerindustrie
De activiteiten van de bedrijfstak kunnen worden afgeleid uit de 

Verleende bouwvergunningen in nieuwbouw, naar woningtype en opdrachtgever.
2005 2006 2007 2008 2009 2013

Woningtype:
koopwoning 64.636    73.943   64.175   61.500   59.500   52.500   
huurwoning 18.637    22.504   23.743   23.500   23.000   20.000   

  
Opdrachtgever:   
overheid en woningcorporaties 22.600    21.433   25.645   23.103   22.500   19.500   
bouwers voor de markt 52.504    65.905   53.291   52.598   51.000   45.000   
particuliere opdrachtgevers 8.169      9.109     8.982     9.299     9.000     8.000     

  
Totaal: 83.273    96.447   87.918   85.000   82.500   72.500   
(Ramingen voor 2008, 2009 en 2013), Bron: CBS / EIB

Raming woningbouwproductie in 2007 - 20013 in miljoen Euro
(exclusief BTW, prijzen van 2006).

2007 2008 2009 2013
Nieuwbouw 14.200       14.825       14.975       14.675       
+/- 8,5% 4,5% 1,0% -0,5% (*)

Herstel en verbouw 6.650         6.925         7.025         7.175         
+/- 5,5% 4,0% 1,5% 0,5% (*)

Woningbouw totaal 20.850       21.750       22.000       21.850       
+/- 7,5% 4,3% 1,1% -0,2% (*)

(*) : Gemiddelde jaarlijkse mutatie in de periode 2010 - 2013; Bron: EIB
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ten behoeve van de contributievaststelling verstrekte cijfers 

met betrekking tot omzet en personeelsbezetting. Omdat de 

cijfers over 2007 nog niet volledig beschikbaar zijn, wordt zoals 

gebruikelijk in onderstaande overzichten gebruik gemaakt van 

de meest recente gegevens over 2006. Eind 2007 waren er 

839 bedrijven geregistreerd als vallend onder de CAO voor de 

timmerfabrieken. 

Hiervan waren er 249 lid ofwel zo’n 30 procent. Bij deze leden 

waren ruim 7.758 van het totaal aantal van 12.964 werkne-

mers in dienst of wel 60 procent. De totale productie van tim-

merwerk in 2006 is te schatten op ongeveer 1,5 miljard euro. 

Het aandeel van onze leden daarin bleef gelijk op circa 75 pro-

cent. De door de 249 leden in 2006 gerealiseerde omzet, on-

der aftrek van branchevreemde activiteiten, bedroeg 1.121 

miljoen euro tegenover circa 1.029 miljoen euro in 2005, door 

245 leden. 

De binnenlandse omzet bedroeg circa 1.106 miljoen euro in 

2006 tegenover circa 1.000 miljoen in 2005. De totale perso-

neelsbezetting bij deze leden was 7.758 in 2006 tegenover 

7.583 in 2005. De omzet vertaalt zich naar een gemiddelde 

omzet per werknemer van circa 144.000 euro in 2006 tegen-

over circa 136.000 euro in 2005.

De in 2006 gerealiseerde omzet wordt in de hier volgende ta-

bellen nader gedetailleerd:

gem. omzet
omzet totaal binnenland export per werknemer

x € 1.000.000 in %-en x € 1.000.000 x € 1.000.000 x € 1.000

Geveltimmerwerk met SGT-garantie 394                   34           394                   -                        145                      
Buitendeuren met SGT-garantie 7                       1             7                       184                      
Overige buitendeuren 119                   11           119                   178                      
Binnendeuren 118                   11           107                   11                     153                      
Trappen 78                     7             77                     1                       133                      
Houtskelet- en dakelementen 29                     3             29                     -                        100                      
Houtbouw e.d. 54                     5             53                     1                       142                      
Diversen en specialiteiten 6                       1             6                       -                        150                      
Overig (gevel)timmerwerk 315                   27           313                   2                       139                      

Totaal 1.120                100         1.105                15                     144                      

Globale Omzetverdeling 2006

Grootte klasse Aantal  leden Aantal werkn. Totaalomzet Gem. omzet Omzet Export
per werkn. binnenland

( x  € 1.000 ) ( x  € 1.000 ) ( x  € 1.000 ) ( x  € 1.000 )

t/m 5 werkn. 18 53 7.095 134                  7.076               20                    
6-10  werkn. 55 441 64.592 146                  64.555             38                    
11-15 werkn. 36 468 66.264 142                  65.787             477                  
16-20 werkn. 32 579 95.679 165                  94.555             1.124               
21-30 werkn. 37 906 122.374 135                  122.260           115                  
31-40 werkn. 18 621 99.484 160                  99.051             433                  
41-50 werkn. 10 447 62.246 139                  62.246             -                       
51-75 werkn. 21 1.337 195.031 146                  193.661           1.370               
76-100 werkn. 10 909 119.951 132                  119.101           849                  
>100 werkn. 12 1.997 288.007 144                  277.907           10.100             

Totaal 249 7.758 1.120.723        144                  1.106.198        14.524             

Omzetten en personeelsbezetting leden in 2006
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Ontwikkeling NBvT 1995-2006
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index omzet
index pers.
index leden

jaar leden omzet personeel gem. omzet gem. omzet index index index
in € 1000 per lid per man leden omzet pers.

1991 202        393.397      5.560         1.948            71                 89        67          94          
1992 211        451.519      5.455         2.140            83                 93        77          93          
1993 214        474.020      5.548         2.215            85                 95        81          94          
1994 220        515.954      5.726         2.345            90                 97        88          97          
1995 226        585.829      5.891         2.592            99                 100      100        100        
1996 220        570.409      5.925         2.593            96                 97        97          101        
1997 226        714.810      6.201         3.163            115               100      122        105        
1998 235        747.074      6.418         3.179            116               104      128        109        
1999 249        860.275      7.964         3.455            108               110      147        135        
2000 252        1.005.086   8.324         3.988            121               112      172        141        
2001 256        1.032.168   8.123         4.032            127               113      176        138        
2002 248        961.493      7.839         3.877            123               110      164        133        
2003 247        915.148      7.520         3.705            122               109      156        128        
2004 244        977.830      7.305         4.008            134               108      167        124        
2005 245        1.028.933   7.583         4.200            136               108      176        129        
2006 249        1.120.723   7.758         4.501            144               110      191        132        

(1995=100)

 Ontwikkeling NBvT

Omzetverdeling 2006
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Lidmaatschapsaanvragen
In 2007 werden de lidmaatschappen gehonoreerd van Trap-

penhuis Roorda (afdeling Noord), deurenfabriek van den Berg, 

Krepel Deuren BV (afdeling Oost), Timmerfabriek Noord Hol-

land BV, Timmerindustrie Batavia BV (afdeling Noord-Holland), 

Van Leeuwen Kozijnen BV (afdeling Zuid-Holland), Snoeren 

Timmerfabriek Kaatsheuvel BV (afdeling Noord-Brabant & 

Zeeland), Timmerfabriek de Looij BV (afdeling Limburg). 

Wegens faillissement of beëindiging van activiteiten werd het 

lidmaatschap beëindigd van Houtindustrie Fecken BV (afdeling 

Noord-Holland), Jan Snel BV (afdeling Zuid-Holland), SKD 

Reno BV, Peter Janssen BV (afdeling Limburg). 

leden werknemers
Noord 35 1201
Oost 60 2925
Utrecht 17 488
Noord-Holland 33 535
Zuid-Holland 32 1055
Noord-Brabant & Zeeland 58 1243
Limburg 14 311

249 7758

Verdeling leden over de regionale
afdelingen (per 1-1-2008)

leden werknemers
Noord 34 1170
Oost 58 2840
Utrecht 17 491
Noord-Holland 32 522
Zuid-Holland 32 1047
Noord-Brabant & Zeeland 57 1175
Limburg 15 338

245 7583

Verdeling leden over de regionale
afdelingen (per 1-1-2007)

Timmerfabrieken 191
Deurenfabrieken 22
Trappenfabrieken 20
HSB/Spantenbouwers (Houtbouwers e.d.) 16

249

Verdeling leden over de productsectoren
afdelingen (per 1-1-2007)

2.	Leden
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Tijdens de voorjaarsvergadering is de vergaderfrequentie van 

de ALV besproken. Statutair is men verplicht om tweemaal een 

statutaire ALV te houden om de begroting te bespreken en 

verantwoording af te leggen voor het te voeren beleid. Voorge-

steld is om te kiezen voor een andere invalshoek en bijvoor-

beeld 1 statutaire en 1 themagerichte vergadering te houden. 

Aan de afdelingsvoorzitters is verzocht om dit binnen de afde-

lingen te behandelen. In 2008 zullen nog 2 statutaire vergade-

ringen gehouden worden. 

De heer J.M. Douma licht in het kort de ontwikkelingen toe met 

betrekking tot de praktijkrichtlijnen en prestatienormen betref-

fende Verf op Hout en de BRL 0801 en 0803. De praktijkricht-

lijn van 23° C is voor velen een struikelblok. Binnen Afdelingen 

en het Secretariaat is gekeken in hoeverre de 3 parameters 

vocht, temperatuur en droogtijd uitwisselbaar zijn. SHR is op-

dracht tot onderzoek gegeven.

Een belangrijk discussiepunt is de conceptenbenadering. De 

markt vraagt naar nuancering met betrekking tot de concep-

tenbenadering. Gesproken is over het leveren onder Concept I 

maar met de duurzaamheid van verf onder quick scan-condi-

ties zoals in Concept II waardoor de laag 18 maanden mag 

overstaan. De aannemer zal nog 1 keer moeten overschilde-

ren. De vergadering heeft ingestemd met de voorgestelde 

Concept I-benadering.

In 2007 is het Arboconvenant afgesloten. In dit convenant heb-

ben de sociale partners binnen de timmerindustrie en het Mi-

nisterie van SZW gezamenlijk doelen geformuleerd om tot een 

intensivering van de arbeidsomstandigheden te komen. Via 

Timmer Slimmer worden deze zaken gewaarborgd.

De heer J.A. Mullié licht als voorzitter van de Marketingcom-

missie een aantal taken toe.

De Marketingcommissie heeft zich 2 hoofdtaken ten doel ge-

steld, namelijk de introductie van de NBvT-Concepten en het 

vormgeven van een structureel marktbeleid in brede zin, na 

afstemming met het Hoofdbestuur. Men houdt zich bezig met 

het marketingbeleid op korte en lange termijn. Een veelheid 

van deze activiteiten is samengevat in een ‘Jaarkalender mar-

ketingbeleid NBvT’ voor 2007 die is gepubliceerd in ‘Timmer-

fabrikant’. Deze jaarkalender is de uitkomst van de vorming 

van een meer structureel marktbeleid voor de langere termijn. 

Het nieuwe logo en de daarbij behorende nieuwe huisstijl zul-

len dit jaar gepresenteerd worden en zullen er een aantal 

nieuwskranten worden uitgebracht. In 2007 zal onder andere 

de campagne ‘Samen een stap verder’ worden opgezet. Met 

deze campagne wil de NBvT naar de markt overbrengen dat 

men met NBvT-leden een stap verder komt. De leden staan 

mede door de expertise van hun brancheorganisatie, aan het 

front der techniek en zijn daardoor altijd op de hoogte van de 

laatste ontwikkelingen op het gebied van regelgeving en inno-

vaties. Marketingbureau Fitting Image is gevraagd om de Mar-

ketingcommissie bij de activiteiten en het opzetten van de 

campagne te ondersteunen.

De heer R. Kruger van marketingbureau Fitting Image verzorgt 

na de toelichting van de voorzitter van de Marketingcommissie 

een inleiding over de campagne ‘Samen een stap verder’. 

Tevens houdt de heer ir. P.A. Koenders, directeur/eigenaar van 

Koenders Totaalbouw te Duiven en lid van het Hoofdbestuur 

Bouwend Nederland in de voorjaarsvergadering een presenta-

tie over ‘De bouw in het perspectief van 2015’. Bouwend Ne-

derland heeft een rapport uitgebracht getiteld ‘Hoofdlijnen voor 

de bouw tot 2015’. De bouwplaats zal men in de toekomst 

meer moeten zien als montageplaats.

In de najaarsvergadering van 1 november 2007 zijn de begro-

ting en het contributievoorstel voor 2008 unaniem goedge-

keurd en vastgesteld. 

Meegedeeld is dat een werkgroep, bestaande uit afgevaardig-

den van VVVF en NBvT concrete afspraken heeft gemaakt om 

een aantal varianten van drogingscondities voor de voorlak te 

toetsen, anders dan de geldende voorwaarden van de praktijk-

richtlijneisen van de BRL 0801. Zes verfleveranciers leveren 

verfsystemen voor dit onderzoek. Naar verwachting zal begin 

2008 het onderzoek afgerond zijn.

3.	Algemene	Ledenvergadering
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Door TNO/SHR is in de afgelopen 2 jaar onderzoek verricht 

naar de sterkte van de verbindingen. De resultaten waren niet 

echt positief. Verlijming blijkt een belangrijk onderdeel van de 

verbinding. Er is een werkgroep Verbindingen opgericht waarin 

afgevaardigden van de NBvT, SHR, TNO, SKH en VNL deelne-

men.

Tevens heeft men het voornemen om buiten de Technische 

Commissie Kozijnen een innovatiecommissie op te richten, 

met name met betrekking tot verbindingen.

De herziening van de NPR 3577 (beglazen gebouwen) waarin 

wordt gesproken over een sponning in het houten gevelele-

ment naar 20 mm heeft tot wat onrust geleid. De huidige NPR 

blijft echter uitgaan van 17 mm.

Omdat vanuit SKH werd opgemerkt dat men nog weinig merk-

te van de implementatie van de Concepten heeft de NBvT in 

samenwerking met Censor en SHR een drietal Conceptenbij-

eenkomsten gehouden in Heerenveen, Deventer en Dordrecht. 

In de eerste bijeenkomst in Heerenveen bleef de logistieke en 

bedrijfseconomische benadering achterwege. In bijeenkom-

sten van Deventer en Dordrecht is deze benadering wel mee-

genomen. 

Inmiddels zijn de leden in oktober op de hoogte gebracht van 

het nieuwe logo en huisstijl. Ook de website is aangepast. De 

eerste mailing voor de campagne ‘Samen een stap verder’ is 

aan de leden verstuurd. De Marketingcommissie is in samen-

werking met een extern bureau bezig met de voorbereiding 

van de BouwRAI 2008. 

In opdracht van de NBvT is Buildsight gestart met een markt-

onderzoek. Alles secties zijn hierin meegenomen. Nu en op 

termijn kunnen metingen verricht worden om een juiste strate-

gie als Bond te verkrijgen. 

Gesprekken worden gevoerd met FOSAG. Federatie van On-

dernemers in het Schilders-, Afwerkings- en Glaszetbedrijf om 

de krachten te bundelen.

Ook werden in de najaarsvergadering een tweetal presentaties 

gehouden. De eerste presentatie was van de heer R. Wigbol-

dus van SKH betreffende ‘KOMO versus CE(plus)’. De heer 

Wigboldus geeft in het kort een toelichting over de verschillen 

met betrekking tot KOMO en CE.

Vervolgens heeft de heer A.I. de Boer van de VVNH een lezing 

verzorgd over de toekomst en promotie van Keurhout. 

Het Hoofdbestuur vergadert vier keer per jaar en de vergade-

ringen worden voorbereid door het Dagelijks Bestuur. Aan de 

vergaderingen nemen buiten de voorzitter, directeur NBvT, 

deel: de afdelingsvoorzitters, voorzitters Sectie Deuren, Sectie 

Trappen, Technische Commissie, Marketingcommissie en 

Jong Management.

In 2007 zijn de heren N.B. Kuin als voorzitter Afdeling Noord-

Holland en M.W.M. van den Hondel als voorzitter Jong Ma-

nagement afgetreden als bestuursleden. Zij zijn opgevolgd 

door de heren L.T.J. Veerman en M.A. Heijblom.

De heer J. Kersten, voorzitter GND en Sectie Deuren, heeft zijn 

bestuursfuncties neergelegd. De ontstane vacature binnen het 

Hoofdbestuur is nog niet ingevuld.

Belangrijke onderwerpen naast het vaste agendapunt ‘berich-

ten uit afdelingen en secties’ waren:

Beleidsbepaling marketing 
In 2006 is men reeds in samenwerking met de Marketingcom-

missie gestart met het opzetten van een branche-breed mar-

ketingplan voor de komende jaren. In 2007 zijn een aantal mar-

ketingzaken zoals nieuwsbrieven en de campagne ‘Echt 

materiaal’ veelvuldig aan de orde geweest. 

Milieu: bedrijfsverpakkingen
Alle NBvT-leden zijn verplicht om aan het Verpakkingbesluit te 

voldoen. In 2007 is het Hoofdbestuur akkoord gegaan met het 

collectief aanmelden van alle NBvT-leden bij BNVL.

Brancheloket
In samenwerking met sociale partners is vanaf 1 april 2007 

door SKH en Dexis Arbeid in samenwerking met de NBvT een 

Timmer Slimmer Servicepunt voor de timmerindustrie opge-

zet.

Per 30 oktober namen 25 bedrijven deel aan Timmer Slim-

mer.

Veiligheidsinstructiefilm ‘Kijk uit wat je doet’
De werkgever heeft een instructieplicht om de werknemers te 

instrueren hoe met machines om te gaan. In het kader hiervan 

is een veiligheidsinstructiefilm opgenomen bij Espeq Oplei-

dingsbedrijven te Heerhugowaard.

4.	Hoofdbestuur
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Bestuurlijk overleg NBvT-VVNH
In 2006 is besloten om op verzoek van VVNH het overleg tus-

sen de VVNH en NBvT te hervatten. In maart 2007 heeft het 

eerste bestuursoverleg plaatsgevonden. Er is gesproken over 

het gezamenlijk belang, image en promotie, kwaliteit grond-

stoffen en grondstofvoorziening, hardhout en zachthout, 

bouwmarkthandelaren en garanties op hout in combinatie met 

SGT en GND en Keurhout. 

Bestuurlijk overleg NBvT-VVVF
De ontwikkelingen rond de applicatie van voorlak- en aflaksy-

stemen ziijn onderwerp van overleg geweest. De inhoud van 

het overleg is daarmee niet veel anders geweest dan die van 

voorgaande jaren, hetgeen het belang van het onderwerp voor 

zowel de verf- als de timmerbranche bevestigt.

Onderhandelingen cao
De onderhandelingen voor de coa 2007 zijn afgerond. De col-

lectieve arbeidsovereenkomst voor de timmerindustrie in Ne-

derland met een looptijd van 1 juli t/m 31 december 2008 is in 

drukvorm verschenen.

Technische zaken

NBvT-Concepten
Sinds juli 2006 maken de NBvT-Concepten formeel onderdeel 

uit van de Beoordelingsrichtlijn (BRL) 0801 voor Houten Gevel-

elementen. De Concepten spelen in toenemende mate een rol 

in de leveringcontracten van geveltimmerwerk. Aan de Techni-

sche Commissie Kozijnen (TCK) is de vraag voorgelegd of het 

mogelijk is om in Concept I geveltimmerwerk te leveren met 

een extra voorlaklaag. 

Via een circulaire en SKH zijn de leden hierover nader geïnfor-

meerd.

Er zijn 3 informatiebijeenkomsten georganiseerd met betrek-

king tot de implementatie van de Concepten. De opzet van 

deze bijeenkomsten was om een handreiking te geven voor 

het implementatieproces. Tevens is een barometer opgesteld 

aan de hand waarvan men kan zien, wat er in de organisatie 

nog moet gebeuren om verder te kunnen gaan met de Con-

cepten.

De Concepten zijn verwerkt in de ‘Zoeksnoek’, een software-

programma waarbij gebruikers direct een keuze kunnen ma-

ken met betrekking tot standaarddetails, tekeningen en wet-

teksten.

Verf (praktijkrichtlijn versus prestatie-eisen)
Commissie Verf op Hout heeft in samenwerking met de verfin-

dustrie een aantal varianten ontwikkeld om de praktijkrichtlijn in 

de BRL aan te passen. Hiervoor is een matrix ontwikkeld. Het 

onderzoek zal in 2008 worden afgerond.

Verbindingen
De commissie Verbindingen, bestaande uit vertegenwoordi-

gers van SHR, TNO, lijmfabrikanten en TNO hebben besloten 

een onderzoek te starten naar verbindingen met name om een 

0-basis vast te leggen. Het onderzoek is nog in volle gang.

Innovatiecommissie
Omdat leden ook een stukje innovatie verwachten van de 

NBvT is voorgesteld om een innovatiecommissie op te richten. 

Dit is voorgelegd aan de Algemene Ledenvergadering en men 

heeft op het voorstel positief gereageerd.

Komo versus CE
De overheid is overgegaan tot stelselerkenning. Naast KOMO 

(aansluitend bij Bouwbesluit) is CE als stelsel erkend. Het 

Hoofdbestuur zal de ontwikkelingen nauw volgen.

Stand van zaken SGT
Omdat SGT in eerste instantie door de Nederlandse Bank 

(DNB) werd aangemerkt als verzekeringsbedrijf is een discus-

sie op gang gekomen om een nieuwe SGT-regeling op gang te 

zetten. Naar aanleiding van opmerkingen in de Tweede Kamer 

is de discussie met DNB stopgezet. Toch is besloten om het 

SGT-reglement aan te passen en de conversie van SGT-oud 

naar SGT-nieuw is inmiddels afgerond. De leden hebben indi-

viduele polissen van de verzekeraar ontvangen.

Huisvesting Bondskantoor
Het Dagelijks Bestuur heeft het Hoofdbestuur verzocht om de 

huisvesting van het Bondskantoor op schrift te stellen. De 

voorkeur gaat uit om op de huidige locatie aan de Nieuwe  

’s-Gravelandse weg gevestigd te blijven en het pand op een 

grondige manier, ook in arbotechnische zin, aan te passen.
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Technische	Commissie	
Binnendeuren
In november kwam de Technische Commissie (TC) Binnen-

deuren na lange tijd weer bijeen. Op het gebied van CE-mar-

kering konden nog geen concrete besluiten worden genomen. 

Invoering zal namelijk pas in 2010 plaatsvinden. De technische 

zaken kunnen kunnen pas worden geregeld als de wettelijke 

basis (met name NEN-EN 14351-2) is vastgesteld. Pas na het 

huidige verslagjaar wordt het weer zinvol om hier verder aan te 

werken. 

Bij het Technisch Secretariaat komen steeds meer vragen bin-

nen over Brandwerendheid. Op verzoek van de Beleidsgroep 

heeft deze TC, samen met de Stichting Keuringsbureau Hout 

(SKH), voorbereidend werk gedaan om te komen tot een SKH-

publicatie. Doel ervan is onder andere om gecertificeerde 

brandwerende deursets te kunnen leveren.

SKH is de aangewezen instelling om uit beschikbare testrap-

porten de nodige informatie af te leiden. Net als bij de publi-

catie 98-08 (inzake inbraakwerendheid) moeten de huidige 

voorkomende situaties als basis dienen om te komen tot alge-

mene specificaties. Het aldus verkregen voorbeeldenboek 

moet ook dienen als zoekmiddel voor opdrachtgevers.

De Beleidsgroep heeft de TC tevens opdracht gegeven de uni-

forme markering van eigenschappen uit te werken. Doel hier-

van is de fysieke eigenschappen van deuren herkenbaar te 

maken. Doordat de leden van de groep Binnendeuren elk hun 

eigen procéde hebben, is het nog niet zo eenvoudig om tot 

één uniforme werkwijze te komen.

Verder heeft de TC van de Beleidsgroep de opdracht gekregen 

voorstellen uit te werken voor een herindeling van de BRL 

2211 (betreffende houten binnendeuren). In navolging van de 

Beoordelingsrichtlijnen 0801 (betreffende houten gevelelemen-

ten) en 0803 (betreffende houten buitendeuren) zal ook deze 

BRL worden ingedeeld in Concepten, waarmee de diverse 

verantwoordelijkheden worden benoemd en vastgelegd. 

Over opzet en indeling bestaat al overeenstemming, maar de 

invulling op detailniveau zal ook in 2008 nog tijd vergen.

Technische	Commissie	Kozijnen

Ook binnen de TC Kozijnen (TCK) hebben enkele mutaties 

plaatsgevonden. De heer E. Schiepers werd in de vergadering 

van 20 juni, na bijna 20 jaar onafgebroken TCK-lidmaatschap, 

opgevolgd door de heer B. Driessens. 

In dezelfde vergadering introduceerde de heer B. van Lieshout 

zíjn opvolger, de heer P. Loonen. 

Via de vaste SKH-vertegenwoordiger in de TCK werd verno-

men dat de certificering voor levering onder de Concepten II en 

III langzamer op gang kwam dan verwacht. De oorzaak hiervan 

werd grotendeels toegeschreven aan de praktijkrichtlijn uit de 

Beoordelingsrichtlijn (BRL) 0801 voor Houten Gevelelementen, 

met name de temperatuur van 23°C die wordt voorgeschreven 

voor de kritische droging. Hierom is vanuit de TCK initiatief ge-

nomen om onderzoek te laten doen naar een verf-

drogingsmatrix. 

5.	Commissies
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Aangezien een dergelijke matrix ook van belang is voor fabri-

kanten van (met name buiten-) deuren, wordt dit onderwerp 

verder toegelicht in Hoofdstuk 8: Technische zaken, kopje ‘Al-

gemeen technisch’.

Met het oog op de naderende verplichting tot CE-markering is 

opdracht gegeven voor onderzoek naar testmethoden en clas-

sificatie van kozijnen, ramen en buitendeuren.

Zoals elk jaar het geval is heeft de TCK in 2007 veel tijd be-

steed aan de KVT (Kwaliteit van Timmerwerk). Hierin wordt de 

technische regelgeving opgesomd die in het verlengde ligt van 

de eerdergenoemde BRL 0801. 

Veel aandacht vergden de katernen 11 (‘Aansluitingen’) en 12 

(‘Beglazen’). Bij katern 12 moest er bovendien scherp op wor-

den gelet dat deze volledig overeen zou komen met de uitein-

delijke versie van de te vernieuwen NPR 3577 (NPR = Neder-

landse Praktijk Richtlijn). De overige behandelde katernen 

hadden voornamelijk betrekking op a) materialen en halfproduc-

ten, b) uitvoering en bewerking, en c) transport, opslag, ver-

werking en montage.

Algemeen is voorgeschreven dat liggende delen (in verband 

met specie) en staande delen (in verband met beschadigingen) 

beschermd moeten worden. Via een enquête is aan de leden 

gevraagd hoe en waarmee zij hun dorpelafdekkers, stijlen, on-

der- en tussendorpels beschermen. 

Technische	Commissie	Trappen

Zoals in het vorige jaarverslag reeds werd opgemerkt, leidt de 

TC Trappen sinds eind 2006 een sluimerend bestaan. Wel ko-

men er regelmatig kleine groepjes bijeen om bepaalde onder-

werpen ad-hoc aan te pakken, zoals de werkgroep Montage- 

en Aftimmervoorwaarden Trappen.

Marketingcommissie	
De Marketingcommissie is ook dit jaar aan de slag gegaan met 

de uitvoering van het Marketingbeleid. De activiteiten waren dit 

jaar vooral gericht de nieuwe Concepten, de promotie van 

hout, het echte materiaal, de invoering van het nieuwe logo en 

de nieuwe huisstijl. De aanwezigheid van de NBvT aan de In-

ternationale Bouwbeurs stond in het teken van de Concepten 

I, II en III, dat was ook goed terug te zien in onze beursstand.

Ook zijn er in de loop van het jaar enkele nieuwsbrieven ver-

zonden en met de invoering van het nieuwe logo is ook de 

nieuwsbrief aan gepast. Deze heet vanaf nu nieuwskrant en is 

vooral bedoeld voor onze afnemers.

In de loop van het jaar heeft landelijk voorzitter M. van de Vin 

de marketingcommissie verlaten en is de heer J. Spijker (Wee-

kamp Deuren) toegetreden. Inmiddels heeft J. Douma (direc-

teur NBvT) door het vertrek van F. Bastiaanse (secretaris 

bondsbureau) vooralsnog zijn plaats in de commissie ingeno-

men.

Sociale	Commissie	

Op 11 april 2007 is de Sociale Commissie bijeen geweest. De 

heer H. Sep, van Trappenfabriek Vermeulen, werd speciaal 

welkom geheten als nieuwe afgevaardigde van Afdeling Noord-

Brabant & Zeeland. Er werd uitgebreid gesproken over de re-

den voor de afgesloten halfjarige CAO, namelijk het onderzoek 

naar het ingevoerde loonfunctiesysteem. Hiervoor was in de-

cember 2006 een definitief akkoord bereikt. 

Verder werden de aanwezigen geïnformeerd over de nieuwe 

onderhandelingsronden, werd er gesproken over de ontwik-

kelingen in cao-land en over de onderhandelingseisen van 

werknemerskant.
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Limburg

De Limburgse afdeling van de Nederlandse Bond van Timmer-

fabrikanten telde op 31 december 2007 16 leden Dit aantal 

was gelijk aan 1 januari 2006. Het bestuur is tijdens het afgelo-

pen jaar niet gewijzigd.

Het afdelingsbestuur heeft het afgelopen jaar vijf maal verga-

derd, telkens op de maandag voor de hoofdbestuursvergade-

ring, zodat eventuele vragen of opmerkingen uit de afdeling 

twee dagen later in het hoofdbestuur naar voren gebracht kon-

den worden. 

De Algemene Ledenvergaderingen werden gehouden op 16 

april en 8 oktober. Deze bijeenkomsten, welke zich in een gro-

te opkomst mochten verheugen, werden gehouden in de Hof 

van Herstal te Echt en Kasteel Elsloo te Elsloo. Voorts is de 

Afdeling met 21 personen naar Sint Petersburg geweest, waar 

het 75-jarig bestaan van de afdeling Limburg werd gevierd.

Tijdens de Algemene Ledenvergaderingen en natuurlijk ook in 

de hieraan voorafgaande bestuursvergaderingen, werd veel 

aandacht besteed aan de hierna volgende onderwerpen.

• Principedetails van ‘De 2 snoeken’.

• Opdekramen moeten in de KVT komen.

• BRL en Concepten I, II en III.

•  Loonstructuur: de bestaande loongroepen zijn niet goed in-

geschaald.

• Nieuwe marketingcommissie, met een flink budget.

•  NBvT in de toekomst toegevoegde waarde, voor leden en 

opdrachtgevers.

•  Verbindingen worden verbeterd er volgt een onderzoek. On-

der andere pvac lijm.

• Nieuw logo NBvT.

•  Problemen bij Concept I, klant wordt verplicht binnen 6 

maanden 2 keer af te lakken.

•  Er is een nieuwe cao met een loonsverhoging van 4,4 pro-

cent, in drie stappen. Op 1 oktober 1,4 procent, 1 maart 

2008 1,6 procent en 1 oktober 2008 1,4 procent.

•  Nieuws uit de TC komt iedere vergadering ruimschoots aan 

de orde.

•  We hebben afscheid van Eddy Schiepers als bestuurslid ge-

nomen.

•  De orderportefeuilles waren redelijk gevuld de verwachtingen 

zijn positief.

Verder heeft het bestuur zeer veel tijd in de extra technische 

vergaderingen gestoken. Ook werd op iedere vergadering de 

technische zaken behandeld zoals die in de Technische Com-

missie Kozijnen werden behandeld.

De Algemene Ledenvergaderingen werden steeds besloten 

met een borrel, waarna men gezamenlijk aan tafel ging voor 

een zeer goed verzorgd diner waarbij nog nagekaart werd over 

bepaalde zaken die in de vergadering aan de orde zijn ge-

weest, ook dagelijkse beslommeringen en gebeurtenissen 

kwamen aan de orde, hetgeen de onderlinge band zeer ten 

goede kwam tot in de late uurtjes.

Noord

Afdeling Noord heeft in 2007 een drietal ledenvergadering ge-

houden, te weten op 30 januari, 5 juni en 16 oktober 2007. 

Tijdens de vergadering van 30 januari is onder andere uitvoerig 

gesproken over de KVT-aanpassingen en de BRL 0801. Te-

vens heeft de heer M. Willemsen, directeur van Technopark te 

Heerenveen een en ander toegelicht over de ontwikkelingen 

over praktijkopleidingen. De heer J. Hoekman van het bonds-

kantoor heeft een uiteenzetting gegeven over de cao-onder-

handelingen.

De heer F. van Houten is in de junivergadering voor drie jaar 

herkozen als secretaris van de afdeling Noord.

In oktober 2007 een technische vergadering voor directie/lei-

ding, productieleiders en werkvoorbereiders georganiseerd 

waarin extra aandacht is besteed aan de vragen en problemen 

die in de praktijk spelen. De leden hebben vooraf de gelegen-

heid gekregen om vragen en onderwerpen aan te leveren. De 

heer J. Ruitenburg van het bondssecretariaat en de heer G. 

Buitenhuis van SKH zijn bij de vergadering aanwezig geweest 

om de vragen/opmerkingen te beantwoorden. Onderwerpen 

zoals onder andere afkitten beglazen, toepassing dorpelafdek-

kers bij binnenbeglazing, verlijming, beschermfolie en geventi-

leerde glaslatten zijn behandeld.

Noord-Brabant	&	Zeeland

De eerste afdelingsvergadering vond plaats op 12 februari 

2007. Tijdens deze vergadering namen de heren J. Vermeulen 

en T. Steenbergen afscheid als bestuurslid.

Veel aandacht werd besteed aan technische onderwerpen zo-

als o.a. dorpelafdekkers en kopse afdichting.

In de afdelingsvergadering van 4 juni heeft de heer G. Buiten-

huis van SKH een inleiding verzorgd over CE-keurmerk kozij-

nen. De conformiteitsverklaring CE-norm gevelelementen, ko-

zijnen, ramen en deuren is vanaf 1 februari 2009 verplicht.

Binnen de afdeling is bij de leden geïnventariseerd welke verf-

systemen (fabrikant en verfsoort) men gebruikt. De heer J. 

Middeldorp van het Bondskantoor heeft een korte uiteenzet-

ting gegeven over Concept I met voorlaklaag. 

In de afdelingsvergadering van 3 september 2007 heeft de 

6.	Afdelingen
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heer J. Douma van het bondskantoor een toelichting gegeven 

over de nieuwe cao. 

Op 6 oktober 2007 heeft een afdelingsexcursie plaatsgevon-

den te Hank.

De vergadering van 26 november 2007 stond in het teken van 

marketing. De heer A. van den Akker heeft een aantal activitei-

ten van de Marketingcommissie toegelicht. 

Onderwerpen zoals marktonderzoek, cd-rom Gevelelementen, 

brochures en promotie van het houten kozijn zijn aan de orde 

geweest. 

Tijdens de vergadering is afscheid genomen van de heer G. 

Luyks als vice-voorzitter. De heer E. Schaffels is benoemd als 

nieuw bestuurslid.

Noord-Holland

In de vergadering van 6 februari jongstleden heeft de heer J. 

Douma een toelichting gegeven over de nieuwe cao-regeling. 

Binnen het bestuur hebben enkele wijzigingen plaatsgevon-

den. De heer K. Kuin is na 9 jaar gestopt als voorzitter van de 

afdeling en is opgevolgd door de heer R. Veerman. De heer 

Veerman is als bestuurslid opgevolgd door de heer D. Ruiter. 

De heer H. de Groot is afgestreden en is opgevolgd door de 

heer G. Roo. 

Op 22 juni 2007 is de afdelingsvergadering gecombineerd met 

een bedrijfsbezoek aan Sikkens te Sassenheim.

De afdeling heeft besloten om bij de vergaderingen ook een 

kwaliteitsadviseur van Espeq te Heerhugowaard uit te nodigen 

die verslag uitbrengt over de ontwikkelingen binnen Espeq. Op 

6 november 2007 vindt de afdeling ook bij Espeq plaats. 

De heer J. Middeldorp van het bondskantoor heeft in het kort 

een aantal technische zaken toegelicht.

Oost

Afdeling Oost heeft vergaderd op 1 februari, 7 juni en 15 no-

vember 2007. 

Onderwerpen zoals verbindingen en CI- met voorlak zijn veel-

vuldig behandeld. De junivergadering is gecombineerd met 

een bedrijfsbezoek aan Solarlux te Duitsland. Tijdens deze 

vergadering heeft de heer J. Hoekman van het bondssecreta-

riaat een presentatie gehouden over de cao en pensioenen.

Op 21 augustus heeft een informele bijeenkomst plaatsgevon-

den te Raalte alwaar de omgeving per solex verkend kon wor-

den.

De vergadering op 15 november is gecombineerd met een be-

drijfsbezoek bij De Groot Vroomshoop te Vroomshoop. 

De heer R. Groothuis is voor een termijn van 3 jaar herkozen 

als bestuurslid.

Op 23 november 2007 kregen de leden het droevige bericht 

dat de heer S. Douma, directeur van Douma Deuren is overle-

den. De heer Douma was van 1984 tot 1989 voorzitter van 

afdeling Oost en van 1989 tot 1994 voorzitter van de NBvT.

Utrecht

Op 6 maart 2007 heeft de jaarvergadering plaatsgevonden te 

Utrecht, Hotel Mitland.

De heren C.J.M. van Essen en H. Ruitenberg waren aftredend. 

Beiden blijven in functie voor een volgende periode. De heer 

Ruitenberg is tevens penningmeester geworden.

De financiële administratie zal nog voor één jaar door M.E. van 

de Brandhof worden bijgehouden onder verantwoording van 

de penningmeester.

Van het bondssecretariaat was de heer J. Ruitenburg aanwe-

zig.

Op 19 Juni 2007 zijn de afdelingsleden op uitnodiging van de 

heer G. Roest  rondgeleid bij  Kegro deuren BV te Groesbeek. 

Hierbij waren ook de partners uitgenodigd.

Het vergadergedeelte is komen te vervallen.

9 Oktober 2007 heeft de afdeling vergaderd bij  Van Daalen 

Houttechniek te Bunnik.

Voorafgaand aan de vergadering heeft een rondleiding bij Van 

Daalen Houttechniek plaatsgevonden op uitnodiging van de 

heer A.H. van Daalen. 

Van het bondssecretariaat was de heer J.J. Hoekman aanwe-

zig.

Buiten de bedrijfsbezoeken zijn er verder geen extra activiteiten 

geweest.

Zuid-Holland

In de afdelingsvergadering van 22 maart 2007 is de heer G. 

Huizing afgetreden als penningmeester. De heer M. van den 

Hondel heeft zijn functie overgenomen. 

De cao-onderhandelingen en technische onderwerpen zijn 

veelvuldig aan de orde geweest.

Tijdens de afdelingsvergadering van 14 juni 2007 heeft de heer 

F. Bastiaansen van het Bondskantoor verslag gedaan van de 

cao-onderhandelingen en de marketingcampagne van de 

NBvT. 

De heer J. Hoekman van het bondskantoor heeft tijdens de 

vergadering van 22 november 2007 een toelichting verzorgd 

met betrekking tot een aantal cao-vraagstukken en heeft de 

heer F. de Groot een aantal technische zaken toegelicht.

Op 16 november 2007 hebben de leden vergaderd in Amster-

dam. De vergadering is gecombineerd met een informele acti-

viteit.
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Sectie	Deuren

De Sectie werd per 3 oktober uitgebreid met Houtindustrie 

Krepel.

In oktober heeft de heer J. Kersten zijn functie als voorzitter 

van de Sectie Deuren neergelegd, en daarmee ook zijn lid-

maatschap van het Hoofdbestuur. Aan het eind van het ver-

slagjaar was er nog geen opvolger bekend.

De Sectie is vertakt in een binnendeuren- en een buitendeu-

rengroep. Bij de binnendeuren kent men een Beleidsgroep en 

een Technische Commissie. Bij de buitendeuren is er alleen 

een Beleidsgroep, die in voorkomende gevallen ad-hoccom-

missies in het leven kan roepen.

Binnen beide vertakkingen is gesproken over de BRL 0808 

(‘Afhangen van bewegende delen’). 

Deze BRL was oorspronkelijk en voornamelijk bedoeld voor de 

Buitendeuren. Bij gebrek aan gecertificeerde zzp-ers (zzp = 

zelfstandige zonder personeel) hebben de meeste fabrikanten 

echter inmiddels zelf een aanvulling op hun certificaat op grond 

van de BRL 0803 (‘Houten Buitendeuren’). De Groep Buiten-

deuren stelde voor de BRL 0808 in te laten trekken.

Hoewel de Groep Binnendeuren oorspronkelijk juist voorne-

mens was deze BRL uit te laten breiden met voorschriften in-

zake rook-, brand en inbraakwerendheid, meende ook deze 

groep uiteindelijk de BRL 0808 wel te kunnen missen, mits de 

voorschriften daaruit worden toegevoegd aan het certificaat 

van de BRL 2211.

Beleidsgroep	Binnendeuren

De lidbedrijven binnen de Groep Binnendeuren bestrijken uit-

eenlopende soorten toelevering. Er bestaan per definitie ver-

schillen tussen woningbouw en utiliteitsbouw, maar ook tus-

sen bedrijven onderling. Over de diverse onderwerpen dient 

eerst op beleidsniveau overeenstemming te worden bereikt, 

alvorens nadere (technisch-inhoudelijke) uitwerking kan plaats-

vinden.

In 2007 heeft deze Beleidsgroep diverse lijnen uitgezet. Op het 

gebied van brandwerendheid heeft men opdracht gegeven 

aan de TC Binnendeuren om invulling te geven aan een SKH-

publicatie op dit gebied. 

Daarnaast zijn de kaders bepaald waarbinnen de BRL 2211 

(betreffende houten binnendeuren) moet worden aangepast in 

die zin, dat er een indeling naar Concepten ontstaat. (Deze 

uitvoeringsconcepten werden reeds genoemd in Hoofdstuk 5: 

Commissies, kopje ‘Technische Commissie Binnendeuren’.) 

Tot slot heeft de Beleidsgroep de TC ook opgedragen een ‘uni-

forme markering van eigenschappen’ (waaronder brandwe-

rendheid, rookwerendheid en inbraakwerendheid) uit te wer-

ken.

Beleidsgroep	Buitendeuren

Eind 2004 was een eerste opzet voor de verwerkingsvoor-

schriften gemaakt, gebaseerd op de toenmalige garantievoor-

waarden en BRL 0803. De verdere uitwerking was blijven lig-

gen door de veranderingen in de BRL 0803 met de daarbij 

behorende uitvoeringsconcepten. Nadat de BRL was goedge-

keurd door de HCB (Harmonisatie Commissie Bouw) en de 

garantievoorwaarden van GND gereed kwamen, kon met dit 

onderwerp weer een aanvang worden gemaakt. Naar ver-

wachting verschijnen in de loop van 2008 zowel de digitale als 

de geïllustreerde verwerkingsvoorschriften.

Een terugkerend onderwerp bij de buitendeuren wordt ge-

vormd door garanties. Door de verschillende invalshoeken en 

werkwijzen van de diverse fabrikanten is het niet eenvoudig om 

op één lijn te komen. De basis moet worden gevormd door de 

indeling in Concepten. Deze is nu grotendeels vastgelegd in de 

nieuwe BRL 0803.

7.	Secties
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Ook bij de buitendeurenfabrikanten is er belangstelling geuit 

voor een SKH-publicatie ‘Brandwerende elementen’. Daar-

naast is een eerste aanzet gegeven tot een soort praktijkricht-

lijn voor de visuele beoordeling van buitendeuren.

Sectie	Trappen

Na een tijdrovende procedure van het opstellen van een Intern 

Kwaliteitsbeheer (IKB) om tot certificering van het houten pro-

duct te komen zijn tijdens de BouwBeurs in februari 2007 de 

eerste KOMO attest-met-productcertificaten Houten trappen 

op basis van de BRL 9922 aan een aantal trappenfabrikanten 

uitgereikt door de heer R. Wigboldus van SKH. 

Binnen de Sectie Trappen heeft een werkgroep het initiatief 

genomen om in samenwerking met de ArboUnie te bekijken 

welke maatregelen genomen kunnen worden om een betere 

valbeveiliging te kunnen bieden bij werk op hoogte. Dit om val-

gevaar te voorkomen respectievelijk te verminderen bij werken 

op hoogte.

Dit heeft geleid tot het aanbevelen van een veiligheidsnet. Dit 

veiligheidsnet is een goede voorziening waarmee het risico 

voor vallen door een trapgat in belangrijk mate kan worden 

beheerst.

Na besluitvorming in 2006 binnen de Sectie om twee trainings-

vormen: één algemene branchegerichte training en één speci-

fieke bedrijfsgerichte training op te zetten om betere voorlich-

ting en praktijktraining voor trappenstellers en hun voorlieden 

te bewerkstelligen, heeft Fysergo bij een aantal trappenfabri-

kanten groepstrainingen verzorgd met betrekking tot fysieke 

belasting en veiligheid. De cursus werd door de meeste trap-

penfabrikanten als positief ervaren.

Enkele Sectieleden hebben zitting genomen in de NEN-com-

missie 3509. Deel 1 (algemeen) en 2 (houten trappen én de 

hekken op de trapboom) zijn afgerond en men is bezig met 

deel 3 voor de utiliteitsbouw. 

Volgens het KOMO-certificaat moeten trappen voorzien wor-

den van een KOMO-merkteken. SKH is verzocht om een 

beeldmerk/merkteken te adviseren dat makkelijk aan te bren-

gen is en vooralsnog gericht is op de controle. De plaatsing 

hiervan moet geschieden of onder het welstuk in/op de trap-

boom of onder trede 1 en/op de boom.

Binnen de Sectie is een commissie montage- en aftimmervoo-

waarden trappen samengesteld die als opdracht heeft om a) 

bevestigingsvoorschriften op te stellen voor montage van hek-

werken en leuningen en b) voorwaarden op te stellen voor 

montage van hekwerken en leuningen. Tevens zal men door 

middel van tijdstudie tijdsnormen opstellen voor het monteren 

van leuningen en hekwerken.

Jong	Management

Op vrijdag 26 januari 2007 vond de traditionele nieuwjaarsbij-

eenkomst van Jong Management NBvT plaats. Wederom 

stond deze bijeenkomst in het teken van snelheid en auto’s, 

maar toch weer anders dan andere jaren. Dit keer bezochten 

de leden de fabriek van Toyota Formule I. Het Europese hoofd-

kwartier in Keulen werd bezocht waar de racewagens, zowel 

motor als chassis voor het Formule I team worden ontwikkeld 

en gebouwd. Hierna bezochten de leden een typisch Duits 

restaurant gevolgd door een bezoek aan het tot carnavalsstad 

omgedoopte Keulen. Op 6 juni 2007 organiseerden mevrouw 

H. en de heer M. Bos van Bos Machines de tweede editie van 

de Jong Management Autorally. De opkomst was groter dan in 

2006, er startte namelijk 30 equipes. De uiteindelijke winnaars 

van deze rally waren, net als in het jaar 2006, de heren R. Wee-

kamp en J. Spijker van Weekamp Deuren. Na afloop van de 

rally werden de deelnemers ontvangen op hoeve De Korten-

burg in Hagestein en verrast met een barbecuebuffet. De gast-

vrijheid en de professionele organisatie van de heer en me-

vrouw Bos werd door de deelnemers zeer gewaardeerd.

Na de autorally in juni was het tijd voor een nieuwe uitdaging, 

terreinrijden. Op 21 en 22 september 2007 vond in de nabije 

omgeving van Spa in de Belgische Ardennen het mannen-

weekend plaats. Na een gezellige vrijdagavond en een goede 

nachtrust in Spa begon het avontuur op zaterdagochtend. De 

groep werd door Camel Trophy deelnemer R. Jacobs ontvan-

gen op het steen- en modderachtige terrein van Bilstain. Di-

verse facetten van het terreinrijden werden doorlopen wat hila-

rische taferelen veroorzaakte. Aan het einde van de dag, na de 

prijsuitreiking, ging een ieder moe maar tevreden huiswaarts.

Op 8 november 2007 vond de najaarsbijeenkomst van Jong 

Management plaats. In deze bijeenkomst werd het leerzame 

met het aangename gecombineerd. De leden brachten een 

bezoek aan de Essent Amercentrale te Geertruidenberg. Na 

een zeer interessante inleiding werden de leden meegenomen 

de centrale in voor een leerzame rondleiding. Hierna vond de 

jaarvergadering plaats. Tijdens deze vergadering werd afscheid 

genomen van bestuurslid en voorzitter de heer M. van den 

Hondel en van bestuurslid R. Wagelaar. In de vergadering wer-

den de heren R. Kooy en H. van Wensen gekozen tot ‘nieuwe’ 

bestuursleden. De heer M. Heijblom werd unaniem gekozen 

tot voorzitter van Jong Management. Na de vergadering vond 

er nog een activiteit plaats, gevolgd door een gezamenlijke 

barbecue. Al met al een geslaagd jaar met een zeer hoge op-

komst bij alle activiteiten.
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Jaarverslag	2007

Algemeen	technisch

Zowel leden als niet-leden (zoals bijvoorbeeld architecten) we-

ten het technisch secretariaat van de NBvT prima te vinden 

wanneer zij hulp zoeken bij technische vraagstukken. Er ko-

men vaak verzoeken om informatie binnen op het gebied van 

detailleringen, brand- en inbraakwerendheid, isolatiewaarde, 

et cetera.

In september werd een nieuwe KVT-aanvulling uitgebracht. (De 

laatste katernen van de lopende vernieuwingsronde worden in 

de loop van 2008 verwacht.)

Daarnaast waren en zijn de technisch secretarissen actief op 

het gebied van (het actualiseren van) Nederlandse en Europe-

se normen. Zo hebben zij zitting in enkele normcommissies 

van de NEN. Zo moest bijvoorbeeld de NPR 3577 (met betrek-

king tot beglazing) worden geactualiseerd. Deze norm staat in 

nauw verband met de KVT, met name katern 12. Zie ook 

hoofdstuk 5: Commissies, kopje ‘Technische Commissie Ko-

zijnen’. 

Naast het directe normcommissiewerk geven de technisch se-

cretarissen gevraagd en ongevraagd commentaar op diverse 

concepten en plannen, bijvoorbeeld op het raakvlak van NEN 

en glasindustrie.

Verder is de nodige aandacht besteed aan de bijlagen van de 

BRL’s 0801 en 0803 (prestatie-eisen en praktijkrichtlijnen van 

de verschillende verfsystemen). Deze aandacht werd zowel 

binnen NBvT-verband geschonken (bijvoorbeeld in de diverse 

Technische Commissies) als daarbuiten (zoals in de Commis-

sie Verf op Hout).

Zowel bij (buiten)deuren- als kozijnenfabrikanten bestaat een 

sterke behoefte aan certificatie van verfsystemen. Momenteel 

bestaat er al wel een BRL (0814) voor grondverven, maar niet 

voor aflaksystemen. Deuren- en kozijnenfabrikanten willen 

graag garantie verstrekken, maar daarvoor hebben ze zelf ook 

enige garantie nodig.

Om meer inzicht te krijgen in de verhoudingen tussen verfsy-

stemen en diverse drogingscondities, is er een onderzoek ge-

start in samenwerking met de verfindustrie. Het uiteindelijke 

doel hiervan was te komen tot een verfdrogingsmatrix, die als 

hulpmiddel zou kunnen dienen bij de praktijkrichtlijn binnen - 

met name - Concept II.

Ook binnen de Commissie Verf op Hout, waar een technisch 

secretaris de NBvT vertegenwoordigt, is veelvuldig over de 

verfmatrix gesproken.

De resultaten die de NBvT van het betreffende onderzoek heeft 

mogen vernemen, hebben helaas onvoldoende inzicht ver-

schaft om te kunnen spreken van voldoende garantie richting 

deuren-/kozijnenfabrikant. Hiervoor was eind 2007 nog geen 

oplossing gevonden.

In zijn continue streven naar verbetering en aanvulling heeft de 

NBvT werkgroepen opgericht op het gebied van kozijnverbin-

dingen, brandwerendheid en constructieve rekwerken. 

8.	Technische	zaken

Medezeggenschap
Tot de taken van de Bedrijfscommissie voor de Houtindustrie, 

de industriële groothandel in hout en de bosbouw, behoort on-

der andere het toetsen van reglementen aan de Wet op de 

Ondernemingsraden (WOR). Hierbij worden binnengekomen 

reglementen, na behandeld te zijn, in een vergadering van de 

Bedrijfscommissie voorzien van een advies. Dit advies is deels 

informatief. In hoofdzaak dient het echter om aan te geven op 

9.	Sociale	zaken

Vakbekwaamheid	Timmerfabrikant

Aan het eind van cursusjaar 2003-2004 is de organisatie van 

de cursus overgedragen aan SH&M. 

Bij die gelegenheid zijn opzet en lesstof ingrijpend aangepast. 

Dit had tot gevolg dat in het cursusjaar 2004-2005 geen cur-

sus is gestart. In 2006 zijn de eerste cursisten voor de cursus 

10.	Opleidingen

in de nieuwe opzet ingeschreven. De belangstelling voor de 

gemoderniseerde cursus Vakbekwaamheid is, gemeten naar 

het aantal inschrijvingen, aanmerkelijk toegenomen. Voorheen 

werd de cursus gedoceerd op één centrale plaats in het land; 

de nieuwe cursus kent twee opleidingslokaties. In 2007 zijn de 

eerste deelexamens geweest. In 2008 worden de eerste diplo-

ma’s uitgereikt.

welke punten het reglement afwijkt van de WOR, en op welke 

wijze deze lacunes kunnen worden opgeheven. 

In 2007 zijn er in totaal twee reglementen bij de Bedrijfscom-

missie binnengekomen. Beide reglementen zijn door de Be-

drijfscommissie behandeld en, voorzien van een advies, naar 

de Ondernemingsraad gestuurd. Eén reglement was voor een 

Ondernemingsraad, en één voor een GOR (Gemeenschappe-

lijke Ondernemingsraad).



In 2007 stond de campagne ‘Een-stap-verder’ centraal in de 

promotie en voorlichting.

We willen het imago van de timmerbranche, de individuele be-

drijven en de producten verbeteren.

Er is door de Marketing Commissie van de NBvT (MC) geko-

zen om het marktbeleid van de NBvT voor de komende tijd te 

structureren.

Omdat in het geval van de NBvT de boodschap richting leden 

heel anders is dan die richting de markt/opdrachtgevers (be-

slissers), is er voor gekozen twee aparte merken te maken, 

met elk een eigen profiel:

- NBvT voor leden;

- NBvT voor opdrachtgevers.

Zo kunnen we de boodschappen beter afstemmen op de 

doelgroepen en is daardoor de ‘campagne’ ook veel gerichter 

te voeren.

Er komt een ‘Houtcampagne’ die de voordelen van deze 

grondstof naar voren brengt en die de opdrachtgevers moet 

stimuleren om juist voor dit materiaal te kiezen.

Op de BouwBeurs in februari 2007 stonden de drie Concepten 

weer centraal. De stand op de beurs werd goed bezocht en er 

was veel belangstelling voor de Concepten. Er was een duide-

lijke boodschap, die goed door de markt werd opgepakt. De 

NBvT-Concepten wekken vertrouwen omdat zowel de kwali-

teit en eisen voor het af te leveren product zijn vastgelegd, 

alsook de verantwoordelijkheden voor zowel de timmerfabri-

kant als de afnemer duidelijk zijn vastgelegd.

Ook werd de jaarkalender met daarin de promotieacties en het 

promotiebeleid gepresenteerd zodat iedereen een beeld kan 

krijgen van wat er het komende jaar gaat gebeuren met betrek-

king tot de betreffende doelgroep.

Er werd in de zomermaanden een aantal bijeenkomsten voor 

leden georganiseerd om de bedrijfseconomische mogelijkhe-

den enerzijds en de logistieke gevolgen anderzijds van het in-

voeren van de Concepten aan de orde te laten komen. In deze 

bijeenkomsten licht J. Douma (directeur van de NBvT) dat het 

bij de verkoop van je product al begint, waarbij je je vooral 

moet richten op de afnemers, vaak aannemers op de bouw die 

tegenwoordig steeds meer managers zijn en de processen he-

lemaal uitbesteden. Daar liggen onze kansen. Hij benadrukt 

dat het verkopen van de Concepten een andere manier van 

denken vereist en dat het gaat om de toegevoegde waarde 

van het product en niet in de eerste instantie om de hogere 

kosten. 

De heer E. Timmermans van Censor trainingen licht vervolgens 

toe dat met name een goede logistieke voorbereiding vanuit de 

calculatie/werkvoorbereiding winst oplevert. Er is door Censor 

een barometer ontwikkeld waarmee de ondernemer zelf bin-

nen zijn bedrijf kan inventariseren waar hij op dat moment staat 

11.	Promotie	en	voorlichting

en wat hij moet doen om een volgend Concept te gaan leve-

ren. De barometer is gericht op de bedrijfskundige, logistieke 

en technische processen binnen het bedrijf. Inmiddels wordt in 

een aantal bedrijven de barometer gebruikt en zijn de ervarin-

gen en de vervolg traject die hieruit voortkomen als positief 

ervaren.

De heer P. Kipp van SKH legt uit dat je kan kiezen voor presta-

tie-eisen of praktijkrichtlijnen en laat zien waar deze aan moe-

ten voldoen. Het is aan de ondernemer om te kiezen voor dat-

gene dat het beste bij zijn bedrijf past.

De heer B. van Gentevoort van SHR vertelt dat met betrekking 

tot de verwerkingsvoor- schriften de bedrijven altijd te maken 

krijgen met aanpassingen aan de IKB.

In het najaar werd de nieuwe huisstijl van de NBvT gelanceerd 

en werden de leden verrast door een taart met het nieuwe logo 

om deze actie te promoten. Met deze totaal nieuwe huisstijl 

gaan we ook ‘een stap verder’  in helderheid en kwaliteit, twee 

begrippen die centraal staan in de campagne en bij ons en 

onze leden. Er zijn meerdere logo’s, een algemeen logo, een 

logo voor leden en één voor afnemers (architecten, bouwbe-

drijven en eigenaren vastgoed).Tevens werd ook de website 

van de NBvT in een nieuw jasje gestoken.

Ook werd in deze periode het strijdplan voor leden geïntrodu-

ceerd. Dit plan heeft tot doel de NBvT leden te helpen bij het 

informeren van en in gesprek gaan met afnemers en het met 

hen in gesprek gaan, het bepalen van de juiste strategie, het 

invoeren van de Concepten en het ontwikkelen en innoveren 

binnen de eigen onderneming.

Er is ook een start gemaakt met de eerste mailing om ‘hout’ 

het echte materiaal onder de aandacht van de afnemers te 

brengen. Deze spraakmakende mailing werd gevolgd door 

een tweede mailing die nogmaals het hout onder de aandacht 

brengt. Dit is ook onderdeel van de ondersteuning die de NBvT 

op het gebied van marketing doet voor haar leden onder de 

noemer ‘Samen een stap verder’.

12.	Bondsbureau
Mede vanwege de extra activiteiten op marketinggebied werd 

in het verslagjaar versterking gezocht voor het NBvT-secretari-

aat. Deze werd gevonden in de vorm van urenuitbreiding van 

mevrouw I. Pothof. Mevrouw M. de Groot, die eerder wegens 

ziekte was uitgevallen, is in de loop van 2007 volledig arbeids-

ongeschikt verklaard. De heer E. Kuin is eind 2007 in dienst 

getreden van de NBvT als medewerker op het technisch se-

cretariaat. Vanwege de langdurige ziekte van de heer J. Mid-

deldorp moest het technisch secretariaat alle zeilen bijzetten 

om stagnatie te voorkomen/beperken.

1�



13.		Besturen,	ereleden,	commissies,	bondsbureau,		
vertegenwoordigingen

HOOFDBESTUUR
Th. Bouwman (Afd. N-Brab.&
Zeeland)
M.E. van den Brandhof (Afd.
Utrecht)
J. Diekema (Sectie Trappen)
W.J.P.H. Helwig (Afd. Limburg/
Dagelijks Bestuur)
M.A. Heijblom (Jong
Management)
M.M.J. Ter Huurne (Afd. Oost)
J. de Jong (Afd. Zuid-Holland)
Sectie Deuren: vacature (per 12-3-
2008 ingevuld door D. Tinga)
J.M. Muller
J.A. Mullié (Marketingcie./ Dagelijks 
Bestuur)
L. M. Nederlof (TC Kozijnen)
G. Twellaar (Afd. Noord)
L.T.J. Veerman (Afd. Noord-Holland)
M.J.A. van de Vin (voorzitter)

ERELEDEN
G. H. Fecken
K.H. de Groot
J. Harryvan
W. van den Hondel
Th.A.W.M. Jacobs
T. Jansen
W. Kuin
J.M. Muller
C.W. van Oosterwijk

AFDELINGSBESTUREN
Afdeling Noord
K. Kamminga (vice-voorzitter)
F. van Houten (secretaris)
L. de Jong (penningmeester)
G. Twellaar (voorzitter)
B. Kwint

Afdeling Oost
R. Groothuis
M.M.J. ter Huurne (voorzitter)
T.G.J. van der Linden (secretaris/
penningmeester)
H. Evers
N. Kuipers

Afdeling Noord-Holland
L.H. van Benschop (secr./
penningm.)
K. Duinmayer
G. Roo
F.G. Kuiters
B. de Lange
A.N. Reus (vice-voorzitter)
D. Ruiter
L.T.J. Veerman (voorzitter)

Afdeling Utrecht
M.E. van den Brandhof (voorzitter)
C.J.M. van Essen (secretaris)
A.H. van Daalen
H. Ruitenberg (penningmeester)
M.N.C. van Velsen

Afdeling Zuid-Holland
E. Breedveld (erelid)
J. de Jong (voorzitter)
F.J. de Groot
M.W.M. van den Hondel (penningmees-
ter)
H. de Jong (vice-voorzitter)
J.A. Kortenhoeven
R. van den Oudenrijn

Afdeling Noord-Brabant &
Zeeland
Th. Bouwman (voorzitter)
P.C.M. Doggen (penningmeester)
E.J.G.M. van Lieshout
W.H.J. Kastelijn
P. Loonen
E. Schaffels

Afdeling Limburg
J. Bours
B. Driessens
J. Fransen (secretaris)
W.J.P.H. Helwig (voorzitter)
J. van Ratingen
J.J.M. Reijnen (erelid)

BESTUREN SECTIES
Sectie Deuren
R.P.W. van Dooren
Voorzitter: vacature (per 12-3-2008 
ingevuld door D. Tinga)
R.E. Ufkes

Sectie Trappen
J. Diekema (voorzitter)
R.J. Wagelaar

Jong Management
J. Donker
M.A. Heijblom (voorzitter)
M.W.M. van den Hondel
R. Kooy
J. Spijker
J.K. Vermeulen
R.J. Wagelaar

COMMISSIES
Technische Commissie
Binnendeuren
T. Donkers
P. Huitema (voorzitter)
C. Klaver
R. Lejeune
H. Rademaker
M. Schuurman
B. Wauters

Technische Commissie Kozijnen
J.J. van der Burgh
A.H. van Daalen
F. J. de Groot
R. Groothuis
B. de Lange
B. van Lieshout
L. Nederlof (voorzitter)
A.P.M.M. Schiepers
H. de Wit

Sociale Commissie
J. Bours (Afd. Limburg)
M.E. van den Brandhof (Utrecht)
J.M. Douma (voorzitter, tevens 
onderhandelaar)
B. Kwint (Afd. Noord)
J. van Luijk (plv. Afd. N-Brab. 
& Zeeland)
M. Nijenhuis (Afd. Oost
A.N. Reus (Afd. Noord-Holland)
H.C.M. Sep (Afd. N-Brab. & Zeeland)
J.C. Tervoort (Afd. Zuid-Holland, tevens 
onderhandelaar)
R.J. Wagelaar (onderhandelaar)

Marketing Commissie
E. van Dijk
R.T. ter Huurne
J.A. Mullié (voorzitter)
J. Spijker

Commissie van Beroep
J. Höweler (voorzitter/secr.)
B.M. Roem

MEDEWERKERS BONDSBUREAU
Secretariaat
A. Bras (medewerker repro/
postkamer)
C. Daniels (secretaresse)
J.M. Douma (directeur)
E. Kuin (technisch
medewerker)
J. Middeldorp (technisch
medewerker)
B.Th. Nouwen (systeembeheerder)
I. Pothof
A.I. Roelofzen (secretaresse)
J. Ruitenburg (technisch
medewerker)
A.M. Vrakking (secretaresse)

Stichting Fiscaal-Economische
Afdeling
R.A.C. van Asten (afdelingshoofd)
N. Boesmans (administrateur)
P.G. Derickx (secretaresse)
J.J. Hoekman (assistant-accountant)

Stichting Fondsenadministratie
Timmerindustrie
L.C. Reinewald (secretaris)

Stichting Scholings- en
Werkgelegenheidsfonds
Timmerindustrie
I. Pothof
S.J. Roos (coördinator)
D.J. Teerling (scholings- en werkgel.
adviseur)
E. van Wessem

VERTEGENWOORDIGINGEN
Bestuur Garantiefonds
Timmerwerk
J.M. Douma (directeur)
R. Groothuis
W. Haase (voorzitter)

A.N. Reus
Bestuur Stichting Garantie  
Deuren
S. Bus
J.M. Douma (directeur)
R.J. van der Graaf en beoogd opvolger 
F.J. Hamelink
J.H. Weekamp (voorzitter)

Bestuur Fiscaal-Economische
Afdeling
J.M. Douma (secretaris/penningm.)
M.J.A. van de Vin (voorzitter)
R. Koch RA

Vakraad voor de
Timmerfabrieken
J.C. Tervoort
J.M. Douma (voorzitter)
R.J. Wagelaar

Besturen Fondsen voor de
Timmerfabrieken
- Stichting Vutim
- Stichting O&O-fonds
Timmerfabrieken
- Stichting S&W-fonds
Timmerfabrieken
- Stichting Tijdspaarfonds i.l.
- Stichting Aanvullingsfonds voor
de Timmerfabrieken
R.J. Wagelaar
J.M. Douma (secretaris/penningm.)
J.C. Tervoort

Bedrijfscommissie
J.M. Douma

Bedrijfstakpensioenfonds
Bouwnijverheid
Th.A.W.M. Jacobs tot 31-12-2007
(J.M. Douma. per 1-1-2008)

Normcommissies
351.01 TGB-Hout: A.J.M. Jorissen
353.064.21 Inbraakwerendheid
gevelelementen: J. Ruitenburg
CEN/TC.175 WG3/TG7 Timber in
stairs: J. Vos

SH&M
T. Jansen (bestuur )

Stichting Keuringsbureau Hout
J.M. Douma (College van
Deskundigen)
W.H. Olthof (College van
Deskundigen)
G. Roest (College van
Deskundigen)

CEI-Bois
J.M. Douma (General Assembly)
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Jaarverslag	2007



Het	jaarverslag	van	de	Nederlandse	Bond	van	
Timmerfabrikanten	wordt	verzorgd	door	
Koninklijke	BDU	Uitgevers.


